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Politisk vedtak   

Kommunestyret i Rødøy kommune fattet i sak 035/2017 følgende vedtak: 

1. Rødøy kommune etablerer «Rødøyprosjektet II» i henhold til prosjektplanen som er presentert i 
saken. 

2. Prosjektet gis en varighet f.o.m. aug. 2017 – juni 2020. 

3. Det opprettes snarest mulig 20% stilling som prosjektkoordinator for «Rødøyprosjektet II». 

 Stillingen søkes finansiert gjennom tilskuddsmidler. 

4. Det opprettes en prosjektstyringsgruppe med følgende sammensetning: 

• Oppvekstsjef 

• 2 rektorer: 

__________________________________ 

_________________________________ 

• 1 politisk representant 

____________________________________ 

• 2 eksterne personer fra UH – sektoren 

5. Referansegruppen velges av kommunestyret i september 2017.  

6. Investeringsbudsjettet for 2017 økes med kr. 150.000,- ihht. prosjektplan. 

7. Kostnader og innsparinger knyttet til drift og investeringer for årene 2018, 2019 og 2020 tas inn 
i kommende driftsbudsjetter og økonomiplaner. 

 

I kommunestyremøtet september 2019, sak 054/2019 ble følgende vedtak fattet: 

1. Rapport Rødøyprosjektet II – August 2019 med vedlegg tas til orientering.  

2. Rødøyprosjektet II forlenges fram til juni 2022. Prosjektplanen justeres til å kun omfatte 
ungdomstrinnet og tilvalgsfag i den utvidede prosjektperioden.  

3. Det foretas en grundig evaluering av prosjektet i perioden høst 2017 – vår 2019 hvor momenter fra 
vedlagte liste svares ut. Listen er nødvendigvis ikke uttømmende, og andre funn i prosjektet bes også 
beskrevet og evaluert. Evaluering legges fram for ungdomsrådet og kommunestyret til desembermøtet 
2019. 

 

 

 

 

 

 

 



Hva er gjort? 

• Igangsatt prøvetiltak med fjernundervisning i 4 fag: tysk, spansk, fordypning engelsk og 
fordypning matematikk. Dette utgjør ca. 2 timer av elevens samlede timetall pr. uke. 
 

• Alle 8., 9. og10. klassinger i kommunen deltar i prosjektet f.o.m. august 2019. 
 

• Elevene kan få tilbud om opplæring i fag som skolen i utgangspunktet ikke kan tilby.  
 

• Etablert samarbeid med Nord Universitet for veiledning og oppfølging av lærere som deltar i 
prosjektet. Nord Universitet skal også bidra til kvalitetssikring av prosjektet. 
 

• Nord Universitet bidrar også med evaluering av prosjektet. 
 

• Nord Universitet er verdifulle samarbeidspartnere i planleggingen av det videre arbeidet.  
 

• Etablert digitale klasserom på tvers av skolene. 
Det har i prosjektperioden vært fokusert på å skaffe skolene nødvendig og hensiktsmessig 
utstyr for å få de digitale klasserommene opp og gå. 
Tilbakemelding fra lærerne som underviser i de digitale klasserommene er at elevene er 
motiverte og fokuserte, og det er færre forstyrrende elementer enn i vanlig 
klasseromsundervisning. 
 

• Tatt i bruk teknologi og digitale verktøy som kan bidra til å forenkle fjernundervisning. 
 

• Teknisk support på den enkelte skole: Den tekniske supporten har blitt ivaretatt av vår 
tjenesteleverandør på IKT:  SERIT. Sandnessjøen.  I tillegg har skolenes IT – ansvarlige bidratt 
en del, og Prosjektkoordinator har bistått skoler med bl.a. å kable nettverkene, og innføring i 
bruken av ny programvare. 

• Hvordan ivaretas elever med spesielle behov?  Det vil være avhengig av hvilke særskilte 
behov det er snakk om.  Tilpasninger må og skal uansett gjøres i forhold til individuelle 
forutsetninger.  Hvis det tenkes på elever som er diagnostisert med en lærevanske, så har 
ikke det vært en aktuell problemstilling.  En organisering av undervisningen som brukes i RPII, 
gir imidlertid mulighet for individuell tilpasning.  Det kan imidlertid tenkes tilfeller der elever 
må ha direkte oppfølging av lærer på egen skole, enten som permanent løsning, eller i tillegg 
til undervisning av lærer på SKYPE. 

• Vikaropplegg: En av grunnene til at et prosjekt som dette er viktig, er at vi har få lærere i 
språkfagene.  Vi har dermed ikke noen lærere som oppfyller de faglige kravene å sette inn 
som vikar f.eks. i tysk eller spansk. På spørsmål til skolene som har lærere som underviser i 
RP II, så har ikke fravær hos disse lærerne vært et problem.  Enkelte lærere har gjennomført 
undervisning hjemmefra eller fra der de har vært på reise. Det er fordelen med denne måten 
å organisere undervisningen på – den kan gjennomføres fra hvor det måtte være med tilgang 
til nett og en PC.  I de tilfellene lærere har måttet være borte fra undervisning har det blitt 
laget opplegg for elevene med innleveringer og arbeidsoppgaver.  Skolene har ikke meldt om 
større grad av avlyste timer / vikarbehov i fagene som inngår i Rødøyprosjektet enn i andre 
fag, men i den grad at dette har vært et problem tidligere, så ser en at dette har stabilisert 
seg nå som følge av de utbedringer som er gjort på skolenes interne datanettverk. 

• Vedr. måloppnåelse og resultater: 



 Noen av lærerne som underviser i RPII er nye i prosjektet dette skoleåret, og mener 
de har for lite grunnlag til å uttale seg om dette.  De melder likevel at de opplever at 
elevene lærer og er lærevillige.  Organiseringen av undervisningen gir rom for variert 
metodebruk og innfallsvinkler til faget. 

 De lærerne som har lengre undervisningserfaring i faget, både fra ordinær 
undervisning i klasserommet og gjennom de to foregående årene i prosjektet gir 
tilbakemelding om at de ikke kan se noen forskjell på elevenes læringsutbytte i 
forhold til læreplaner og det nivået som er forventet etter hvor lenge elevene har 
hatt faget sammenlignet med elever som har mottatt undervisning i klasserommet 
på ordinær måte.   

 Samordning av skolenes aktiviteter: En del av skolenes aktiviteter er samordnet:  
f.eks. skrivedager og tentamensdager. Det har imidlertid tatt for lang tid å få dette på 
plass. Inneværende år er alle tentamensdager satt felles for alle skolene.  En del 
andre aktiviteter har ikke skolene og kommunen styring på:  f.eks. besøk og 
hospitering på videregående skoler.  Dette styres av de videregående skolene, og det 
er ikke alltid at alle elevene ved samme skole er på besøk på vgs. samme dag.  
Det er heller ikke likt tidspunkt for terminskifte ved skolen internt i kommunen.  
Noen har termin skifte umiddelbart etter nyttår, og noen har terminskifte ca. medio 
januar.   
Det er etablert felles kalender der skolene kan legge inn aktiviteter slik at alle 
lærerne har oversikt.   

 

Erfaringer med prosjektgjennomføringen så langt: 

 
• Det kan aldri bli nok informasjon ut til aktører som står litt på siden av prosjektet, f.eks. 

lærere og foreldre.  Det må erkjennes at vi ikke har greid å aktivere prosjektorganisasjonen 
ihht. prosjektbeskrivelsen på en tilfredsstillende måte før høsten 2020.  Dette innebærer at 
prosjektstyringsgruppa ikke har vært nok på banen, og det har heller ikke lyktes med å 
etablere referansegruppen slik det har vært ønskelig.  Dette er vi nå i ferd med å rette opp, 
og det er lagt en møteplan med konkrete datoer for de ulike leddene i 
prosjektorganisasjonen.  Dette har også bidratt til at prosjektet har fått et negativt 
omdømme hos flere. 
 

• Skolene må i større grad aktiveres i planleggingen og gjennomføringen, samt de praktiske 
tilrettelegginger. 
 

• Samarbeidet med UH – sektoren har vært svært viktig i denne perioden. Både i form av 
veiledning opp mot lærere som deltar i prosjektet med tanke på metodevalg og med tanke 
på kompetanseheving i bruk av digitale hjelpemidler. 
 

• Samarbeidet mellom lærerne i prosjektet har fungert godt under ledelse av 
prosjektkoordinator. 
 

• Som supplement til fjernundervisningen har elevsamlingene vært viktige. Disse samlingene 
har flere funksjoner: 



 Faglig oppfølging.  Elevene får mulighet til å jobbe med fagene sine i den gruppa de 
vanligvis møter på SKYPE, eller TEAMS.  Det blir også mulighet for individuell 
oppfølging med elevene. 

 Det gir mulighet til å sveise elevene sammen i den gruppa de har tilvalgsfag i. Elevene 
er fra forskjellige skoler, og det er viktig at de blir kjent med hverandre for å fungere 
som en klasse. 

 Opplæring i bruk av de digitale verktøyene som benyttes i timene. 
 

• Elevene gir uttrykk for at de ønsker å møtes. 
 

• Elevene gir varierte tilbakemeldinger om sine erfaringer med denne undervisningsformen. 
Dette kan ha mange årsaker, men de peker på bl.a. sviktende teknologi som en negativ 
faktor. Det er derfor nødvendig å kvalitetssikre at elevene har utstyr som fungerer, og 
skolene har nettverk og datalinjer som er egnet til et slikt undervisningsopplegg.   
Muligheten for bredere valgmuligheter er et av de elementene som trekkes fram som 
positivt av elevene.  
 

• Det har vært mange utfordringer knyttet til teknologien.   
 
 
 De trådløse nettverkene på skolene ikke fungert slik det var forventet.  Det er satt 

inn tiltak for å bøte på disse problemene, og det har dessverre tatt altfor lang tid.   
Følgende tiltak er iverksatt:  
 Kabling av det trådløse nettverket på skolene.  Dette ble i hovedsak 

gjennomført vinteren og våren 2019 på de fleste skolene, og det ble utført av 
prosjektkoordinator. 

 Gjennomgang av accesspunktene på skolene.  Gjennomført i samarbeid med 
SERIT. 

 Maskinvaren vi har hatt til rådighet har ikke fungert godt nok. Det har tidligere vært 
kjøpt inn en del gjenbruksmaskiner til skolene.  De har i flere tilfeller ikke fungert 
optimalt til dette formålet.  Det samme gjelder for de første headsettene med 
mikrofon vi kjøpte inn.  Øreklokkene isolerte ikke godt nok fra støy i rommet, og 
mikrofonene fanget opp for mye lyd fra andre i rommet og sendte støy ut til de 
andre elevene. 
Følgende tiltak er iverksatt: 

 Innkjøp av nye maskiner og headset til alle elevene på ungdomstrinnet.  
Innkjøpet ble sendt ut til 3 tilbydere med spesifikasjoner på hvilket utstyr vi 
ønsket. Vi fikk 3 tilbud med relativt stor prisvariasjon.  Billigste alternativ ble 
valgt.  Utstyret har vist seg å fungere godt. 

 Det har vært problemer med å få knyttet maskinene opp i AD.  Dette har vi stadig 
måtte hatt hjelp med fra vår tjenesteleverandør på IT.  Nå ser det imidlertid ut til at 
dette problemet i stor grad er løst i samarbeid med SERIT. 

 Det var store problemer med nett- tilgangen på flere av skolene.  Det gamle 
kobbernettet var ikke godt nok til dette formålet. 

 Dette er nå i stor grad et tilbakelagt stadium som en følge av at alle skolene 
unntatt Nesøya er tilknyttet fiber.   



Fibernett, kabling av trådløst nett og ny maskinvare har i sum gjort at 
nettundervisningen har blitt mer stabil for elevene og kan gjennomføres 
uten hakking og avbrudd. 

 
 
 

Planer for videreføring av prosjektet: 

 

• Det er utarbeidet en prosjektplan for de kommende tre årene som innebærer en utvidelse av 
prosjektet til å gjelde nye 8. klasser etter hvert som de kommer opp.  Det er derfor ønskelig 
og nødvendig at prosjektet videreføres fram til 2022.   

• Hensikten med å videreføre prosjektet er å videreutvikle hvordan man kan organisere 
opplæringen for elever i små skoler som fjernundervisning ved hjelp av mulighetene som 
ligger i de digitale verktøyene, samt utvikle metodikken for fjernundervisningen.  Dette vil 
være nyttig både for oss og for andre kommuner og skoler som skal ivareta en svært 
desentralisert struktur.  Dette pekes også på i Forskningsrådets vurderinger knyttet til 
prosjektet 
 

• Det er viktig å kunne ha et videre samarbeid med Nord Universitet både med tanke på 
veiledning og oppfølging av lærere som jobber i prosjektet, og med tanke på at prosjektet 
kan forskes på. Det er viktig å kunne si noe om hvorvidt dette er en måte å organisere 
opplæringen på i små kommuner og i områder med desentralisert skolestruktur som følge av 
vidstrakt geografi der sammenslåing av skoler er vanskelig pga. av store avstander. 
 

• Samarbeidspartnere fra Nord universitet vil bidra til publisering og spredning av erfaringer 
fra prosjektet. 
 

• Videre er målet for samarbeidspartnere å bidra til utvikling av pedagogikk og metodikk for 
nettbasert opplæring på grunnskolenivå. 
 

• Prosjektorganisasjonen er oppe og går høsten 2019 der de ulike aktørene er representert. 
 

• Innkjøp av nye datamaskiner og annet nødvendig utstyr til alle elever på ungdomstrinnet og 
til lærerne som deltar i prosjektet.  
 

• Oppgradering av nettverk og datalinjer på skolene. 
 

 

FORELDREMØTET 

Det er avholdt ett felles foreldremøte.  Det ble avholdt den 28. august i Jektvik, og det var lagt opp til 
at foreldre fra samtlige kretser kunne møte.  Det var godt oppmøte fra skolekretsene, og alle 
kretsene var representert.   



Hensikten med et felles foreldremøte var å presentere prosjektet, og litt om bakgrunnen for at det er 
startet opp. I tillegg er det viktig å få luftet de bekymringer som foreldrene måtte ha i forhold til 
prosjektet.  

Det kom fram ulike syn på prosjektet. Det er ulike syn i foreldregruppa, og det er viktig å ta med seg.  
Mange av de samme spørsmålene som er fremmet i kommunestyrevedtaket fra september kom også 
fram i dette møtet.     

Referat fra møtet er lagt ved denne rapporten. 

 

REFERANSEGRUPPA 

Det er avholdt ett møte i referansegruppa, den 14. oktober i Jektvik.  Det var ikke representanter fra 
alle skolene.  Referansegruppas sammensetning er utvidet til å ha både foreldrerepresentant og 
elevrepresentant fra alle skolene.  Dette er viktig for å få fram en samling erfaringer så bredt som 
mulig med tanke på videre framdrift i prosjektet. 

Referat fra møtet er lagt ved denne rapporten.  

Neste møte i referansegruppa skal være våren 2020. 

 

ELEVUNDERSØKELSER 

Oppsummering av elevundersøkelsene er lagt ved rapporten.  Det er gjennomført 2 store 
spørreundersøkelser blant elevene, våren 2018, og våren 2019.  I tillegg er det gjennomført en 
mindre undersøkelse blant elevene høsten 2019.  Undersøkelsene er gjennomført av de to 
kontaktpersonene ved Nord Universitet. 

Elevenes oppfatning av denne måten å organisere opplæringen på varierer slik oppsummeringene 
viser.   

 

 

Økonomi 

• 2017/18:  Innvilget økonomisk støtte fra forskningsrådet, kr. 192.000,- til et forprosjekt. 
• 2018:  Innvilget skjønnsmidler fra Fylkesmannen til prosjektkoordinator:  kr. 150.000,- 
• 2019 – 2022:  Innvilget økonomisk støtte fra Forskningsrådet, kr. 3.500.000,-.  Finansierer 

lønn til prosjektkoordinator, samarbeidet med Nord Universitet og nytt datautstyr til elever 
og lærere som deltar i prosjektet. 

• Egne midler: lønninger til lærere og administrativ ressurs.  Dette er tatt av skolenes ordinære 
rammer.  Det er ikke bevilget ekstra lærerressurser til dette prosjektet.  

Om finansiering 



Vedtaket fra september 2019 stiller spørsmål ved om finansiering fra Forskningsrådet er nødvendig 
for å gjennomføre prosjektet.   

Det anses at nytt utstyr, veiledning og oppfølging fra en UH – sektoren er positivt og nødvendig for 
prosjektet.  Dette koster penger.  Det har vært en oppfatning at Rødøyprosjektet II ikke skulle 
medføre økte kostnader, snarere medføre innsparinger i et anstrengt budsjett, og det har derfor blitt 
søkt om eksterne midler slik det er vist i avsnittet ovenfor.   

Det kan også nevnes at Forskningsrådets regionkontor i Nord Norge har innvilget kr. 3 mill. til 
prosjektet.  Dette tilskuddet kan vi imidlertid ikke benytte oss av da dette er en og samme instans 
som har bevilget 3,5 mill. 

Lovlighet 

I etterkant av kommunestyremøtet i september er det stilt spørsmål ved lovligheten av vedtaket som 
ble gjort med tanke på videreføring av prosjektet.  Rødøyprosjektet II utgjør en liten del av elevenes 
opplæring, og man har derfor ansett at dette er innenfor den frihet skoleeier har til å organisere 
opplæringen får å gi elevene et forsvarlig opplæringstilbud.  Ved spørsmål til Fylkesmannens 
utdanningsavdeling får vi imidlertid opplyst at det skal søkes til Kunnskapsdepartementet om å drive 
forsøksvirksomhet.  Søknad ble umiddelbart sendt, og ligger nå til behandling i KD.  I påvente av svar 
har vi satt inn flere voksne som er sammen med elevene i de timene.  Dersom vi får positivt svar på 
søknaden fra KD, vil prosjektet fortsette slik det er vedtatt.  Dersom vi får negativt svar fra KD, vil vi 
måtte foreta nødvendige justeringer.  Da risikerer vi imidlertid å miste tilskuddet fra Forskningsrådet 
som nettopp er tuftet på at prosjektet skal kunne gi oss noen svar om nettbasert undervisning og 
utvikling av metodikk knyttet til dette. 

 

Forskningsprosjekt eller utviklingsprosjekt 

Forskningsrådet har i sine vurderinger påpekt at prosjektet befinner seg i grenseland mellom et 
forskningsprosjekt og utviklingsprosjekt.  Samtidig er det uansett viktig å ha et samarbeid med UH – 
sektoren med tanke på å utvikle god metodikk, og til å kvalitetssikre det arbeidet som gjøres. 

Når det gjelder elevenes deltakelse i de ulike studiene / undersøkelsene som gjøres knyttet til 
forskningen, så kan de reservere seg mot dette.  Det sendes brev hjem til foresatte om dette, og det 
er ikke obligatorisk for elevene å delta. Det er forskjellige typer forskningsmetodikk som benyttes: 
spørreundersøkelse, intervju og observasjon.   

 

OPPSUMMERING 

Intensjonen med Rødøyprosjektet II har bl.a. vært å tilby elevene i Rødøyskolene et bredere tilbud i 
fordypningsfagene og fremmedspråk.  Dette er fag som er relativt kostnadskrevende for skolene å 
organisere og de tar en uforholdsmessig stor andel av skolens rammer dersom skolene skal tilby 
bredt.  I tillegg er kompetansekravene til lærerne blitt strengere, og særlig i fremmedspråk er det få 
lærere som har nok kompetanse til å undervise i faget.  Det å tilby tilvalgsfagene på tvers av skolene, 
gjennom nettundervisning, vil bidra til at elevene i Rødøy kan velge mellom flere fag, og skolenes 
rammer utnyttes på en bedre måte.  Lærernes kompetanse kommer flere til gode.  Dette oppleves av 
alle parter som positivt.   



Vi har imidlertid erfart at prosjektet har fått en uheldig start.  Dette skyldes flere forhold, og det 
kunne vært gjort mer forberedende arbeid knyttet til å få ryddet unna de tekniske utfordringene, 
samt å informere alle parter bedre om prosjektet.  Disse to forholdene har i særlig grad bidratt til at 
prosjektet har fått et dårlig rennomè hos flere, selv om vi også registrerer at mange er positive til 
prosjektet.  

Denne høsten er mange av disse forholdene ryddet opp i:  

• Prosjektorganisasjonen er etablert, og det er lagt en struktur på hvordan og når møtene skal 
gjennomføres fremover: Foreldremøter, referansegruppemøter, prosjektgruppemøter, 
styringsgruppemøter. 

• Tekniske utfordringer, som f.eks. nettverkene på skolene, er i stor grad utbedret.  
• Elevene har fått nytt utstyr 
• Nettverkslærerne møtes regelmessig. 
• Undervisningen er delt inn i 5- ukersbolker med tilhørende planer. 
• Det er flere lærere som er involvert i prosjektet. 

Det vil være en viktig oppgave å skape forståelse for at fremtidsutsiktene med synkende elevtall og 
strammere økonomi kombinert med strengere krav til bl.a. lærernes kompetanse vil gjøre det 
nødvendig å etablere alternative måter å organisere opplæringen på.  Samtidig er det viktig at alle 
parter følger seg trygge på at elevene får en forsvarlig opplæring i alle fag. 

 

VEDLEGG: 

• Referat fra møte i prosjektstyringsgruppa: 
 24.juni 2019 :       vedlegg nr.1 
 21. oktober 2019:      vedlegg nr. 2 

• Referat fra foreldremøte den 28. august 2019:  vedlegg nr.3 
• Referat fra møte i referansegruppa 16. oktober 2019:  vedlegg nr.4 
• Oppsummeringer av elevundersøkelser 

 Vår 2018 og vår 2019     vedlegg nr.5 
 Resultat fra undersøkelse etter uke 36 – 40 

Høst 2019      vedlegg nr. 6 
• Forskningsrådets vurderinger    vedlegg nr.7 
• Søknad til UDIR / KD om tillatelse til å drive prosjektet. Vedlegg nr.8 

 

 

 

 

 

 

 


































































